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1397/09/21
بیانات در دیدار جمعی از خانواده ھای شھدا

 
بسم الله الرحّمن الرحّیم

و الحمد� ربّ العالمین و الصلاّة و السّلام علی سیدّنا و نبینّا ابی القاسم المصطفی محمّد و علی آله الاطیبین الاطھرین المنتجبین الھداة

 
المھدییّن المعصومین و السّلام علی شھدائنا الابرار المکرمّین.

 
سلام خدای متعال و بندگان صالحش و ملائکه اش بر ارواح طیبّه ی شھیدان؛ ھمه ی شھیدان تاریخ، شھیدان اسلام، شھیدان انقلاب
اسلامی و شھیدان دفاع: از انقلاب، از اسلام، از حریم اھل بیت، و از امنیتّ کشور تا امروز. خیلی خوش آمدید خانواده ھای محترم شھدا،
پدرھا، مادرھا، ھمسرھا، فرزندھا. قدر خانواده ی شھدا و پدرھا و مادرھا و ھمسرھا و فرزندان و برادران و خواھران شھدا و داغداران شھدا را
بندگان صالح خدا میدانند؛ علتّ ھم این است که خدای متعال بر شما سلام و درود فرستاده است: اُولئکَ عَلیَھِم صَلوَاتٌ مِن رَبھِِّم وَ رَحمَـة؛
(١) [اینکه] خدا صلوات بفرستد، خدا درود بفرستد، خیلی رتبه ی والا و مھمّی است؛ چون صبر کردید، چون مصیبتِ فقدان فرزند را که برای
اغلب مردم دنیا یک عزا است، شما تبدیل کردید به یک عید، به یک تبریک؛ از اینکه خدای متعال جوان شما را در جوار خود «احَیاءٌ عِندَ رَبھِِّم

 
یُرزَقون»(٢) قرار داده است، شما تسلیّ پیدا کردید؛ این صبر خانواده ی شھدا یک چنین ارزشی دارد.

 
پیام شھیدان حقیقتاً پیام بشارت است؛ ما باید گوشمان را اصلاح کنیم که این پیام را بشنویم؛ بعضی نمی شنوند پیام شھدا را، لکن این
[آیه ی] قرآن کریم است: وَ یسَتَبشِرونَ باِلَّذینَ لمَ یلَحَقوا بھِِم مِن خَلفِھِم الاَّ خَوفٌ عَلیَھِم وَ لا  ھُم یحَزَنون،(٣) پیام شھیدان، پیام نفی ترس و
اندوه است. البتهّ این [نفی] ترس و اندوه، مصداق اتمّش برای خود آنھا است؛ در آن نشئه ی پُر از ترس و پُر از اندوه که ھمه ی انسانھا
گرفتار خود ھستند، پیام کسانی که در راه خدا به شھادت رسیدند -یعنی ھمین جوانھای شما؛ چه آنھایی که در دفاع مقدّس به شھادت
رسیدند، چه آنھایی که در دفاع از مرز به شھادت رسیدند، چه آنھایی که در دفاع از امنیتّ به شھادت رسیدند، چه آنھایی که در دفاع از حرم
و از حریم اھل بیت به شھادت رسیدند- بشارت است برای خودشان و ھمچنین برای مخاطبانشان؛ اینکه امام بزرگوار فرمود ملتّی که
شھادت دارد اسارت ندارد، به این خاطر است. وقتی شما به فدا شدن در راه خدا به صورت یک موفقّیتّ بزرگ نگاه کردید، به سمت خطر -

 
به خاطر شھادت- بی محابا حرکت کردید، ھیچ نیرویی در دنیا نیست که بتواند در مقابل شما ایستادگی کند.

 
غلبه و قدرت متعلقّ به آن ملتّی و آن مردمی است که معتقدند اگر در این راه برایشان خطری پیش بیاید، ضرری پیش بیاید، شھادت و از دنیا
رفتن پیش بیاید، آنھا برنده ھستند، بازنده نیستند؛ آن ملتّی که این روحیه را، این اعتقاد را دارد، شکست برای آن ملتّ وجود ندارد؛ این ملتّ
پیش خواھد رفت، ھمچنان که ملتّ ایران در راهِ بسیار پُرخطر و پُرزحمت خود، تا امروز پیش رفته است. شوخی است؟ ھمه ی قدرتمندان
فاسد ظالم خبیث عالم دست به دست ھم بدھند، در مقابل ملتّ ایران باِیستند، ھیچ غلطی ھم در طول چھل سال نتوانند بکنند و این نھال
تازه پا تبدیل بشود به این درخت مستحکم، شجره ی طیبّه و غیر قابل تکان دادن! این را چه کسی کرد؟ اعتقاد به شھادت، این سرنوشت
افتخارآمیز را برای کشور به وجود آورد؛ یعنی ھمین جوانھای شما. گریه میکند، آرزو میکند که در راه خدا شھید بشود؛ به پدرش، به مادرش،
التماس میکند میگوید من رفتم در عملیاّت شھید نشدم، چون شما راضی نبودید؛ شما راضی بشوید تا من شھید بشوم. در شرح حال یکی
از ھمین شھدای [مدافع] حرم خواندم که به ھمسرش میگوید شما راضی نبودی من شھید بشوم، شما نمیگذاری من شھید بشوم؛
التماس میکند به ھمسرش که تو راضی بشو تا من شھید بشوم. دنیای مادیّ معنای این حرفھا را نمیفھمد، درک نمیکند. این روحیه و این
اعتقاد است که جوانِ مؤمنِ انقلابیِ ما را در مقابل حوادث، مثل کوه استوار نگه میدارد. بله، بارھا گفته ایم بعضی از عناصر انقلابی از راه
برگشتند؛ انقلاب ریزش داشته است، دلِ کسانی بسته ی به دنیا شد. صدر اسلام ھم ھمین جور بود؛ در صدر اسلام ھم یک عدّه انقلابیوّنِ
اولِّ کار، بعد شدند دنیادارانِ اواسط و اواخر عمر. بله، این ھست؛ امّا در کنار این ریزش، چند برابر، ما رویش داریم؛ رویش انقلاب؛ معجزه ی
انقلاب این است. بعد از چھل سال شما می بینید جوان مؤمن مسلمان که نه امام را دیده است، نه انقلاب را دیده است، نه دوران دفاع
مقدّس را دیده است، نه آن حماسه ھا را از نزدیک دیده، امّا امروز با روحیه ی انقلابی، مثل ھمان جوانِ اولِّ انقلاب -مثل ھمّت و خراّزی و
بزرگانی از این قبیل- میرود وسط میدان و با علاقه، با احساس مسئولیتّ، با شجاعت تمام در مقابل دشمن می ایستد. اینکه من میگویم
جوانھای مؤمنِ امروز، از لحاظ انگیزه از جوان اولّ انقلاب اگر جلوتر نباشند عقب تر نیستند، یعنی این. اینھا رویشھای انقلابند. این معجزه ی
انقلاب است، این معجزه ی نظام جمھوری اسلامی است که میتواند ھمان روحیه ھای پُرتلاش و قوی و فولادین را بازآفرینی کند به شکل
ھمین شھدای امروز شما؛ اینھا مایه ی افتخارند، اینھا ستونھای این انقلاب و این کشورند؛ جوانھای شما ھستند که این کشور را نگه
داشته اند، جوانھای شما؛ این خونھای پاکِ برزمین ریخته  ھستند که مانع شده اند که مستکبرین عالم، آمریکای جنایت کار، مثل دوران طاغوت
بر این کشور مسلطّ بشود؛ اینھا نگذاشتند، جوانھای شما نگذاشتند. اگر این شھادتھا نبود، اگر این شجاعتھا نبود، اگر این صبرھای پدر و
مادرھا و ھمسرھا نبود، معلوم نبود وضع کشور چگونه میشد، معلوم نبود این کشور بتواند در مقابل این جبھه ی مستکبر ایستادگی کند.

 
ایستادگی کردیم چون این کشور جوانھایی مثل شما داشت؛ و ھمچنان جوانھا ھستند؛ ملتّ ھم قدر اینھا را میداند.

 
شما ببینید در تشییع جنازه ی این پیکرھای پاک -ھمین شھدای این روزھا؛ شھدای مرز، شھدای دفاع از حرم، شھدای گوناگون امنیتّ و

پايگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آيت الله العظمی سیدعلی خامنه ای (مد ظله العالی) - مؤسسه پژوھشی فرھنگی انقلاب اسلامی
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امثال اینھا- مردم چه میکنند! دیروز در کھکیلویه و بویراحمد دیدید این جمعیتّ عظیم، تشییع جنازه کردند پیکر مطھّر یک سرباز شھید را؛
قضیهّ این جوری است، این مردم قدر میدانند. چھار نفر آدم کج فھمِ کج فکرِ دلبسته ی به دنیای مادیِّ غرب حرف میزنند، تحلیل ھای بی ربط و
بی معنا میکنند؛ بکنند، [امّا] واقعیتّ قضیهّ غیر از آن چیزی است که آنھا میگویند. جمھوری اسلامی نیرومند است با معنویتّش، با فکرش، با
انسانھای فداکارش، با ایمانش، با پدر و مادرھای مؤمن، با ھمسرھای مؤمن و با جوانان مؤمن. جوانی که از خانواده اش صرف نظر میکند، از
ھمسر محبوبش صرف نظر میکند، از کودک شیرین زبانش صرف نظر میکند، میرود در راه خدا مبارزه میکند و جان خودش را به خطر می اندازد؛

 
کشور را اینھا نگه داشته اند؛ نیرومندی انقلاب به وجود یک چنین انسانھایی و یک چنین ایمانھایی است؛ دشمن نمیفھمد.

 
و من به شما عرض بکنم؛ دشمنانِ سرشناسِ ایرانِ اسلامی غرق در لجنند؛ لجن فساد اخلاقی، لجن فساد سیاسی؛ غرقند. امروز
دولتمردان آمریکا را نگاه کنید؛ پول پرستی شان، حق کُشی شان، بی اعتنائی شان به جان و مال انسانھا و ملتّھا را نگاه کنید؛ یک نمونه اش در
یمن است. در یمن جنایت را سعودی ھا دارند میکنند امّا شریک این جنایت، آمریکایی ھا ھستند؛ خودشان ھم اقرار میکنند. بیمارستان را
میزنند، بازار را میزنند، مجلس را میزنند، محلھای [حضور] جمعیتّ را میزنند؛ بحث دعوای نظامی نیست، با ملتّھا مخالفند؛ اینھا جنایت کارند،
غرق در لجنند؛ چھره ی آمریکا این است. ملتّ ایران اگر میخواھد آمریکا را و استکبار را -که مظھرش آمریکا است- درست بشناسد، نگاه کند
به امروز، به کارھای این رئیس جمھور(۴) و دولتمردان کنونی آمریکا؛ ھمه شان ھمین جور ھستند، مخصوص اینھا [ھم] نیست؛ اینھا با
صراحت، آن چھره ی زشت و نفرت انگیز را آشکار کردند، وَالاّ ھمه شان ھمین جور ھستند؛ ایران اسلامی در مقابل اینھا ایستاده است. ایران
اسلامی در مقابل حق کشی، در مقابل بی عدالتی، در مقابل فساد اخلاقی و فساد سیاسی ایستاده است. ایران اسلامی با استقلال
خود، با ایستادگی خود البتهّ موجب دشمنی جھانخواران میشود؛ آنھا مایلند تسلطّ پیدا کنند، مایلند سیطره پیدا کنند؛ آنھا دلشان میخواھد
ایران، مثل ایران قبل از انقلاب باشد که بر ھمه ی امورش مسلطّ بودند؛ مثل کشورھای ضعیف دیگری که امروز ھستند. می بینید با یک
کشوری دست دوستی میدھند، [ولی] اموال او را میمکند و میبرند، بعد ھم میگویند اینھا گاو شیرده  ما ھستند. آنھا دلشان میخواھد ایران
عزیز، ایران بزرگ، ایران پُرافتخار و ملتّ شجاع ایران مثل آن کشورھا، زیرِ دست آنھا باشند؛ به این ھدف نرسیدند و قطعاً به این ھدف

 
نخواھند رسید.

 
امام بزرگوار ما آمریکا را «شیطان بزرگ» نامگذاری کردند؛ شیطان یعنی چه؟ شیطان آن موجودی و آن عنصری است که ھمه ی انسانھای
دین دار و موحّد عالم باید در مقابل او باِیستند؛ امام با این نامگذاری در واقع بسیج کردند ھمه ی موحّدین عالم را، ھمه ی دین داران عالم را،
ھمه ی ملتّھای با انصاف عالم را در مقابل آمریکا؛ و این ھدف تا حدود زیادی توفیق پیدا کرده است و بیش از این ھم توفیق پیدا خواھد کرد؛
دشمن ھم تلاش میکند بلکه بتواند ملتّ ایران را منصرف کند. البتهّ نقشه ھای آمریکا در مورد ملتّ ایران لو رفته؛ نقشه ای که بتوانند آن را
عمل بکنند و ضربه وارد کنند دیگر ندارند، ھر کاری که میتوانستند کرده اند، نقشه ھای آینده شان ھم لو رفته است. ھدف و نقشه ی آمریکا با
این کارھای اخیر -این کارھایی که در این یکی دو سال گذشته کردند که قلم درشتش تحریم ھمه جانبه ی اقتصادی است- و کارھایی که
دارند میکنند، توطئه ھایی که دارند میکنند که مأمورین مخصوصی برای مقابله ی با ایران میگذارند، به دشمنان گوناگون ایران -منافقین و امثال
اینھا- کمک میکنند، این است که بلکه بتوانند به کمک تحریم و به کمک کارھای ضدّامنیتیّ و مانند اینھا در جمھوری اسلامی، در کشور عزیز
ایران اسلامی ما دو دستگی و اختلاف و جنگ داخلی و مشکلات ایجاد کنند؛ ھدفشان این است، ھمه ی تلاش خودشان را ھم در این راه

 
مصرف کردند.

 
اینھا اولّ امسال که سال ٩٧ است -یا اندکی قبل از امسال، اوایل سالِ جاریِ مسیحی- اعلام کردند که ایران تابستان داغی خواھد داشت؛
مقصودشان این بود که ما در تابستان به سراغ ایران میرویم و نقشه ھای ما در ایران تحقّق پیدا خواھد کرد؛ یعنی ھمین اختلاف و دعوا و این
را بکِش به خیابان و آن را بیاور در عرصه و [بین] این گروه با آن گروه، آن گروه با آن گروه [دیگر]، جنگ راه می اندازیم، دعوا راه می اندازیم؛
ھدفشان این بود. به کوری چشم آنھا تابستان امسال یکی از بھترین تابستانھای سال بود. بعد ھم گفتند جمھوری اسلامی چھل سالگی را
نمیبیند؛ یعنی در پاییز و زمستان امسال ھمان توطئه ھا را عمل خواھیم کرد. ملتّ ایران با استحکام تمام ایستاده است؛ به توفیق الھی در

 
بیست و دومّ بھمن، این ملتّ سالگرد چھلم انقلاب اسلامی را با شکوه بسیار بھتر از سالھای قبل برپا خواھد کرد.

 
ملتّ بیدار است. مسئولین ھم مشغولند؛ کار میکنند، تلاش میکنند؛ البتهّ بیشتر باید تلاش کنند. من ھم به ملتّ عزیزمان عرض میکنم این
بیداری را حفظ کنید؛ اینکه اینھا گفتند در سال ٩٧ ما چنین میکنیم، چنان میکنیم، و نقشه ھایی را برای جمھوری اسلامی ابراز کردند -یعنی
در واقع نقشه شان لو رفت- این ممکن است فریب باشد؛ ممکن است جنجال را برای سال ٩٧ بکنند، نقشه را برای سال ٩٨ بکشند؛ مِن باب
مثال. ھمه باید حواسشان جمع باشد؛ به ھمه ی ملتّ عرض میکنم. آمریکا دشمن خبیثی است، دشمن حیله گری است، دستش با
صھیونیست ھا و مرتجعین منطقه در یک کاسه است و ھمه ی آنھا دشمن ایران اسلامی و دشمن ملتّ ایرانند؛ ما باید بیدار باشیم. البتهّ ما
قوی تر از آنھا ھستیم؛ آنھا با این انگیزه ی قوی علیه جمھوری اسلامی، تاکنون ھیچ غلطی نتوانسته اند بکنند، بعد از این ھم نمیتوانند بکنند؛
یط ـانِ کانَ ضَعیفا»(۵) آیه ی قرآن است ولیکن ما نباید غافل بشویم، ما نباید به در این تردیدی نیست. دشمن ضعیف است؛«انَِّ کَیدَ الشَّ

 
خواب برویم.

 
توصیه ی من به ھمه ی جوانھایمان، به ھمه ی مجموعه ھای گوناگون کشور، به ھمه ی اصناف کشور، به ھمه ی جریانھای سیاسی کشور
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این است که مراقب باشند به دشمن پھلو ندھند،(۶) مراقب باشند میدان را برای دشمن آماده نکنند؛ بیدار باشند. اگر ما غافل بشویم، ما
به خواب برویم، ھمان دشمن ضعیف زھر خودش را خواھد ریخت؛ باید ھمه بیدار باشیم؛ ھمچنان که بحمدالله امروز ھمه ی ملتّ بیدارند و در
طول این سالھا ھم ملتّ بیدار بودند؛ این بیداری را باید حفظ کنیم؛ توصیه ی من به جوانھایمان این است؛ ھمه، در ھر جایی که ھستند،
برای کشور کار کنند؛ برای تقویت کشور، برای تقویت اقتصاد کشور، برای تولید داخلی -که امسال را ما برای تولید داخلی به صورت شعار
اعلام کردیم- ھر کسی در ھر جایی که ھست تلاش خودش را بکند؛ تولیدکننده یک جور، مصرف کننده یک جور، تصمیم گیرنده  یک جور،
قانون گذار یک جور، مجری یک جور، دولت یک جور، مجلس یک جور، قوهّ ی قضائیهّ ھمین طور؛ ھر کدام با بیداری و ھشیاری کامل وظایفشان

 
را انجام بدھند؛ این توصیه ی ما به مردم است.

 
به مسئولین کشور ھم توصیه میکنیم تلاششان را مضاعف کنند؛ مراقب باشند فریب زبان بازی و ظاھرسازی دشمن را نخورند؛ مراقب باشند
دشمن خبیث را که از در بیرون میکنند، از پنجره داخل نشود. دشمن انواع و اقسام شیوه ھا و ترفندھا را به کار میبرد برای اینکه بتواند نیش
بزند و زھر خودش را بریزد؛ باید مسئولین مواظب باشند. آنچه بنده نسبت به مسائل اقتصادی و مشکلات اقتصادی مردم احساس میکنم که
باید انجام بگیرد برای رفع مشکلات، تقویت تولید داخلی است، به مسئولین ھم سفارش کرده ام؛ باید به تولید داخلی اھتمام ورزیده بشود؛

 
مشکلات اقتصادی مردم ان شاءالله کم خواھد شد، اگر چنانچه به این سمت و در این جھت حرکت جدّی و خوبی انجام بگیرد.

 
کسانی در دنیای اسلام با دشمن پیوند دوستی بسته اند. حرکتی که آل سعود دارد انجام میدھد، این جنایتی که در یمن به وسیله ی آنھا
دارد انجام میگیرد برای اشغالگری یمن و در مقابل ملتّ مظلوم یمن، به ضررشان تمام میشود؛ این را بفھمند؛ این به ضررشان تمام میشود.
امروز حدود چھار سال است، نزدیک به چھار سال است که اینھا دارند در یمن جنایت میکنند؛ اینھا خیال میکردند در ظرف چند روز یا حدّاکثر
چند ھفته خواھند توانست مسلطّ بشوند بر یمن و اختیار و زمام امر را در آنجا به دست بگیرند، [امّا] چھار سال است که نتوانسته اند. ھرچه
جلوتر بروند، سقوطشان سخت تر و ضربه ای که بر آنھا وارد خواھد آمد مؤثرّتر خواھد بود. چطور میشود یک دولتی که بر یک ملتّ مسلمان، بر
یک کشور اسلامی حکومت میکند، بشود عامل دست دشمنان اسلام، عامل دست آمریکا، گاو شیرده آمریکا؟ چرا؟ خادم حرمین شریفین
باید «اشَِدّاءُ عَلیَ الکُفّار»(٧) باشد، نه «اشدّاء علی المؤمنین»؛ اینھا «اشدّاء علی المؤمنین» ھستند، «اشدّاء علی الیمن» ھستند،

 
«اشدّاء علی البحرین» ھستند؛ مردم مؤمن را زیر فشار قرار میدھند؛ این یک سیاست بسیار ابلھانه ای است که خشم الھی را برمی انگیزد.

 
ملتّ ایران با چشم باز، با بصیرت، ھمه ی این اوضاع را زیر نظر داشته باشد و موضع خود را مستحکم نگه دارد و بداند در این دریای طوفانیِ
این منطقه و این دنیا -این طوفان، امروز به اروپا ھم رسیده است؛ فرانسه را ملاحظه کنید؛ کشورھای اروپایی ھم اسیر طوفانند- در این
طوفانی که دنیا را و بخصوص منطقه را فراگرفته است، ملتّ ایران به برکت اسلام در کشتی امن محبتّ اھل بیت و اسلام قرار گرفته اند. این

 
بصیرت را حفظ کنید، این روش را حفظ کنید، این مسیر را ان شاءالله با قدرت ادامه بدھید؛ پیروزی متعلقّ به ملتّ ایران است.

 
رحمت خدا، صلوات خدا و سلام خدا بر شھیدان و برخانواده ی شھیدان! بنده مجدّداً به پدران، مادران، ھمسران، فرزندان، برادران و خواھران

 
شھدا اظھار اخلاص و ارادت خودم را تکرار میکنم.

 

 
والسّلام علیکم و رحمةالله و برکاته

 
 

 
١) سوره ی بقره، بخشی از آیه ی ١۵٧؛ «بر ایشان درودھا و رحمتى از پروردگارشان [باد] ...»

 
٢) سوره ی آل عمران، بخشی از آیه ی ١۶٩؛ «... زنده اند که نزد پروردگارشان روزى داده میشوند.»

٣) سوره ی آل عمران، بخشی از آیه ی ١٧٠؛ «... براى کسانى که از پى ایشانند و ھنوز به آنان نپیوسته اند، شادى میکنند که نه بیمى بر

 
ایشان است و نه اندوھگین میشوند.»

 
۴) دونالد ترامپ

 
۵) سوره ی نساء، بخشی از آیه ی ٧۶؛ «... نیرنگ شیطان [در نھایت] ضعیف است.»

 
۶) سود رساندن

٧) سوره ی فتح، بخشی از آیه ی ٢٩؛ «... بر کافران سختگیرند. ...»
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